
حواشی فوتبال ایران و جهان زیر ذره  بین »دنیای هوادار«؛

ناجیِ آبی  های پرحاشیه 
از آفریقا آمد!

»دنیای هوادار« از آمار وحشتناک مصرف سالانۀ سیگار گزارش می  دهد؛»دنیای هوادار« از آمار وحشتناک مصرف سالانۀ سیگار گزارش می  دهد؛

قاتلقاتل  5050 هزار ایرانی در سال!  هزار ایرانی در سال! 

روزنامه

قیمت: 5000 تومان دوشنبه 30  مهرماه 1403 شماره 1665

»فرمانده سپاه البرز«:

هرگونه خطای دشمن 

با سیلی سخت ایران 

اسلامی همراه خواهد بود

»جانشین فرمانده سپاه البرز«:

 تاد توان مقابله با 

موشک  های ایران 

اسلامی را ندارد
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گرانی لبنیات و سلامت 
افراد جامعه

متاسفانه در سال  های اخیر مصرف سرانه لبنیات و بخصوص شیر 
به چند علت کم شده است، مهم  ترین علت این کاهش مصرف 
بحث قیمت است، در واقع به مقداری که قیمت لبنیات افزایش 
پیدا می کند درآمد توده مردم افزایش پیدا نکرده است و معمولا 
هم بعضی وقت  ها حذف لبنیات برای خانواده خیلی راحت است. 
یعنی شیر و ماست و... نمی خرند و به سمت غذاهایی می روند 
که فقط یک مقدار حس سیری بدهد تا بتوانند اعضای خانواده و 
فرزندان را سیر بکنند. لبنیات به عنوان بخش مهمی از نیاز غذایی 
جامعه، نقش بسزایی در وضعیت سلامت مردم دارد. بطوریکه عدم 
مصرف لبنیات، ارتباط مستقیم با بروز انواع بیماری های خطرناک 
دارد. تحمیل هزینه های سنگین درمانی پیامد منفی حذف لبنیات 
از سفره مردم به ویژه دهک های پایین جامعه است و این در  حالی 
است که دولت نباید اجازه دهد محصولات لبنی که نقش بسزایی 
در افزایش سرانه سلامت جامعه دارند، از  سفره مردم حذف شود. 
در همه جای دنیا دولت به برخی اقلام غذایی یارانه اختصاص می 
دهد و بهتر است همانطور که دولت برای نان یارانه می دهد به 
مواد لبنی هم یارانه دهد، هم برای سلامت و هم اینکه بعدا هزینه 
درمان این افراد که دچار مشکلاتی به لحاظ عدم مصرف کلسیم می 
شوند و حتی در بچه ها باعث سوء تغذیه می شود جبران می شود. 
اگر واقعا صنایع شیر و لبنی بخاطر افزایش هزینه ها توانایی تولید 
ندارند دولت باید در بعضی اقلام اصلی یارانه پرداخت کند. واقعا باید 
یارانه روغن و شکر و ... که مضر هستند و کشور ما را دچار چاقی و 
دیابت کرده اند حذف شود،ولی باید به اقلام اصلی مثل نان که قوت 
غالب مردم است و لبنیات به عنوان منبع پروتئین یارانه داده شود. 
چون مطمئن باشید با گران کردن این اقلام اولین چیزهایی که از 

سبد خانوار حذف می شود این اقلام غذایی است.

»دونالد ترامپ«: 

حرف بایدن خریدار ندارد!
»دونالد ترامپ« با اشاره به تماس تلفنی اش با »بنیامین نتانیاهو« 
گفت که نخست وزیر رژیم صهیونیستی به رئیس جمهور کنونی 
آمریکا گوش نمی دهد اما اگر او رئیس جمهور شود، نتانیاهو 
»دنیای  گزارش  به  داد.  خواهد  گوش  حرفش  به  درصد   ۱۰۰
هوادار«، »دونالد ترامپ« رئیس جمهور سابق آمریکا و نامزد حزب 
جمهوری خواه در انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۴ روز شنبه طی 
تجمعی در میان هوادارانش در ایالت پنسیلوانیا گفت: »جو 
بایدن« رئیس جمهور آمریکا به »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر 
اسرائیل می گوید این کار را بکن، آن کار را نکن و تمام نمایندگان 
ما شاهد هستند اما بی بی به او گوش نمی دهد«. طبق گزارش 
روزنامه تایمز چاپ رژیم صهیونیستی، رئیس جمهور سابق آمریکا 
ادعا کرد: »و من به شما دلیل آن را می گویم آن  ها )اسرائیل( 
در موقعیت بسیار قوی تری نسبت به سه ماه گذشته هستند 
و دلیلش حتما همین موضوع است«. ترامپ پیشتر هم چنین 
مسئله ای را عنوان کرد و گفته بود که اگر رئیس جمهور شود، 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی »۱۰۰ درصد« به حرف های او گوش 
خواهد داد. رئیس جمهور سابق آمریکا همچنین تایید کرد که 
یک تماس تلفنی با »بنیامین نتانیاهو« داشته و از رئیس جمهور 
بایدن به دلیل آنکه به نخست وزیر رژیم صهیونیستی دستور داده 

که چه کاری انجام دهد و چه کاری انجام ندهد، انتقاد کرد.

یاد و خاطره شهدا، 
به ویژه »شهید قاسم 
ابراهیمی شوراگلی« 

که 5 اسفند 65 به 
مقام شامخ شهادت 

نائل گشت، گرامی باد

رویداد

مقامات منطقه ای روسیه روز گذشته اعلام کردند یک سری حملات پهپادی اوکراین علیه مسکو و غرب روسیه را خنثی کردند و افزودند 
که هیچ تلفات یا خسارت قابل توجهی گزارش نشده است. »سرگئی سوبیانین« شهردار مسکو در پیام رسان تلگرام خود نوشت: واحدهای 
دفاع هوایی روسیه دست کم یک پهپاد را که به سمت مسکو در پرواز بود، هدف قرار داده و نابود کردند. بر اساس اطلاعات اولیه، خسارات 
یا تلفاتی ناشی از سقوط بقایای این پهپاد منهدم شده که در محله »رامنسکی« در مسکو اتفاق افتاد، گزارش نشده است. بقایای این پهپاد 

منهدم شده باعث آتش سوزی کوچکی در ناحیه »لیپستک« در جنوب غرب روسیه شد اما کسی در این اتفاق آسیبی ندید.

روسیه حملات پهپادی اوکراین علیه مسکو را خنثی کرد

سرمقاله

خبر اول

رویداد

نسل کشی آمریکا علیه کوبا با ابزار تحریم، چند روزی است به 
شکل بحران انرژی در این جزیره خود را نشان داده است و به 
گفته وزیر امور خارجه این کشور، »اگر تحریمی وجود نداشت، 
قطعی برقی که کوبا را تحت تاثیر قرار داده است، رخ نمی داد«.

به گزارش »دنیای هوادار«، سفر به این کشور، گم شدن میان 
خیابان های سنگفرش شده  بی نظیر، ساختمان هایی رنگارنگ، 
ماشین های کلاسیک، سواحلی چشم نواز و طبیعتی متنوع 
است. این بزرگترین جزیره کارائیب و هفدهمین جزیره بزرگ 
جهان را که از بالا نگاه می کنید، به نظر می رسد در ورودی 
خلیج مکزیک، درست بین آمریکای شمالی و جنوبی تمساحی 
در حال استراحت است. آب و هوای گرم دریای کارائیب، از 
ساکنان این کشور مردمانی خونگرم و شاداب ساخته است که 
احساس بیگانگی با روحیه شاد آن ها آسان نیست. این کشور 
که از قرن شانزدهم مستعمره اسپانیا شد، در نیمه اول قرن 
بیستم به آمریکا وابسته بود و از سال ۱۹۵۹ به یک انقلاب 
سوسیالیستی متعهد است، دارای اصالت عجیبی در فرهنگ 
خود است؛ گواه این ادعا، معماری چشم نواز در خیابان های 
اصلی شهرهای این کشور است که سبب شد تا ۹ مکان این 
کشور در فهرست میراث جهانی یونسکو قرار گیرد. این جزیره 
پر از آفتاب درخشان، کشوری که فرهنگ در گوشه و کنار 
آن دمیده شده است، بالاترین نرخ باسوادی در کل آمریکای 
لاتین را دارد )۹۹ درصد( و دسترسی به آموزش برای ساکنان 
آن رایگان است. گفته می شود اگر در خیابان های آن قدم بزنید 
و به پزشک نیاز داشته باشید، زمان زیادی برای پیدا کردن آن 
طول نمی کشد؛ می گویند به ازای هر ۱۰ هزار نفر، حدود ۶۷ 
پزشک وجود دارد و تعداد متخصصان پزشکی در این جزیره از 

تمام آفریقا بیشتر است.
آواها،  فرهنگ، سنت ها،  از  ترکیب شگفت انگیز  این  همه 
رنگ ها و زیبایی های طبیعی در کوبا گنجانده شده است. 
یادآوری این جزیره رنگارنگ تنها به این ویژگی های منحصر به 
فرد ختم نمی شود؛ صحبت از کوبا، صحبت از تحمل بیش از 

شش دهه تحریم است.
محاصره اقتصادی، تجاری و مالی تحمیل شده توسط آمریکا 
علیه کوبا با عمر بیش از ۶۰ ساله، طولانی ترین تحریم ها 
در تاریخ بشریت است که به بالاترین سطح، سیاست های 

غیرانسانی و فاقد مشروعیت واشنگتن در تحمیل رنج و 
گرسنگی و ناامیدی بر مردم این کشور کارائیب را به تصویر 

می کشد.
کوبا، درگیر با تحریم هایی طولانی تر از سن رئیس جمهوری 
مستقر، چند روزی است که با بحران انرژی دست و پنجه 

نرم می کند.
انتشار مجموعه  با  کوبا  امور خارجه  وزیر  رودریگس  برونو 
پیام هایی در حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس، 
آمریکا را به عنوان مسئول اصلی مشکلات انرژی این جزیره 
معرفی و تاکید کرد: خسارت های ناشی از تحریم ایالات متحده 
در تنها ۱۸ روز، معادل هزینه نگهداری سالانه سیستم ملی 

برق است.
به گفته رودریگس، اگر تحریم ها وجود نداشتند، قطع برقی که 

کوبا را تحت تاثیر قرار داده است، رخ نمی داد.
کوبا،  کمونیست  رسمی حزب  روزنامه  »گرانما«  نوشته  به 
اعمال  سنتی  شیوه های  همچنین  و  مقررات  و  قوانین 
تحریم ها توسط واشنگتن علیه هاوانا با هدف نابودی اقتصاد، 
تاکتیک هایی برای ایجاد کمبودهای مادی، آسیب رساندن 
به خدمات عمومی، ایجاد استیصال در مردم و براندازی نظم 

حاکم هستند.
حامی  کشورهای  یکجانبه  فهرست  در  کوبا  گرفتن  قرار 
تروریسم، نه تنها از مبادلات بین المللی این کشور جلوگیری 
ایجاد  مالی  و محدودیت های  می کند، ممنوعیت صادرات 
کرده و حتی ارسال کمک های بشردوستانه به این کشور را 
غیرممکن می سازد. اقدام وزارت امور خارجه آمریکا در گنجاندن 
خودسرانه کوبا در فهرست حامیان تروریسم، وضعیت دشوار 
کوبا را تشدید کرده است زیرا این مسئله، صادرات این کشور 
را محدود، دریافت اعتبار از موسسات مالی بین المللی را لغو 
کرده و اعطای کمک های اقتصادی را با مشکل مواجه می کند.

به  دسترسی  و  مالی  محدودیت های  آمریکا،  تحریم های 
منابع برای تعمیر نیروگاه های ترمو الکتریک، دسترسی به 
فناوری های لازم برای تضمین خدمات پایدار به مردم کوبا، 
دسترسی به اعتبار برای تعمیر نیروگاه های حرارتی کشور و 
دستیابی به فناوری های لازم و سوخت مورد نیاز برای تضمین 
تامین برق پایدار برای مردم و بخش های استراتژیک اقتصاد را 

با مشکل مواجه کرده است.
در بازه زمانی مارس ۲۰۲۳ )اسفند ۱۴۰۱- فروردین ۱۴۰۲( تا 

فوریه ۲۰۲۴ )بهمن- اسفند ۱۴۰۲(، زیان های ناشی از جابجایی 
جغرافیایی تجارت، به دلیل نیاز به رفتن به بازارهای دورتر، ۵۸۱ 
میلیون و ۷۰۰ هزار دلار برآورد شده است. علاوه بر این، سازوکار 
جریمه ای برای پیگرد قانونی معاملات با کوبا از کشورهای 

ثالث وجود دارد که تجارت خارجی را گرانتر می کند.
مجموع این دلایل سبب شده تا بخش انرژی و معدن کوبا، 
پیامدهای قابل توجهی را متحمل شود. یکی از اقدامات ناقض 
قوانین بین المللی، ایجاد موانع بر سر انتقال سوخت به کوبا از 
سال ۲۰۱۹ است. فقط در سال ۲۰۱۹، ۵۳ کشتی و ۲۷ شرکت 

توسط آمریکا جریمه شدند.
در این چارچوب، اتحادیه برق )UNE( کوبا از تامین مالی لازم 
برای انجام تعمیرات جزئی و سرمایه ای واحدهای حرارتی 
محروم بوده و به این ترتیب، ۱۳ واحد از ۱۵ واحد حرارتی از 

چرخه تعمیر و نگهداری خارج شده اند.
این شرایط همچنین بیانگر افزایش نرخ مصرف سوخت است؛ 
در بخش واردات سوخت نیز، پرداخت از طریق اعتبار اسنادی 
غیرقابل برگشت و تایید شده نزد یک بانک انجام می شود که 
ظرفیت آن محدود است و به طور معمول، ارزش محموله های 

وارداتی در ماه را پوشش نمی دهد.
به این ترتیب، نسل کشی در جغرافیایی همچون خاورمیانه، اگر 
چه در بیش از یکسال گذشته، شب های غزه را با بمباران های 
اخبار  صدر  به  و  کرده  روشن  صهیونیستی  رژیم  رویه  بی 
رسانه های جهان تبدیل شده است، در کوبا و پس از شش 
دهه تحریم، شب های این جزیره را در خاموشی فرو برده است.

»دنیای هوادار« بررسی می  کند؛

تأثیرِ روشنِ تحریم ها در خاموشی های کوبا
سارا نصرتی 

کارشناس مسکن سازمان ملل اظهار کرد، غزه از زمانی 
که رژیم صهیونیستی حمله نظامی خود را در هفتم 
اکتبر گذشته آغاز کرد، در معرض ویرانی های بی سابقه ای 
قرار گرفته است و بازسازی آن سالیان سال زمان می برد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از خبرگزاری رسمی 

گزارشگر  راجاگوپال«  »بالاکریشنان  )وفا(،  فلسطین 
مستقل سازمان ملل درباره حق برخورداری از مسکن 
که  زمانی  از  »غزه  گفت:  خبرنگاران  در جمع  مناسب 
تل آویو حمله نظامی خود را در پی عملیات حماس در 
هفتم اکتبر سال گذشته آغاز کرد، در معرض ویرانی های 
بی سابقه ای قرار گرفته است. تخریب وحشیانه در غزه، در 

درگیری ها در سوریه و اوکراین دیده نشدند«.
این مسئول سازمان ملل در ادامه اظهار کرد: »تا ژانویه 
۲۰۲۴ حدود ۶۰ تا ۷۰ درصد از تمامی خانه ها در غزه 
ویران شدند و در شمال غزه نیز ۸۲ درصد از خانه ها 
تخریب شدند. در حال حاضر شرایط در شمال بسیار 
وخیم است و میزان تخریب ها در آستانه رسیدن به ۱۰۰ 

درصد است«.
به گفته راجاگوپال، در گزارشی که به تازگی از سوی 
برنامه توسعه ای سازمان ملل منتشر شده، تخمین زده 

شده که در ماه مه بیش از ۳۹ میلیون تُن آوار در غزه 
وجود دارد و این آوارها با مهمات منفجر نشده، زباله های 
سمی، اسکلت ساختمان های فروریخته و دیگر موارد 

مخلوط شده است.
که  این سوال  به  پاسخ  در  ملل  این مسئول سازمان 
عملیات بازسازی غزه چقدر زمان خواهد برد، گفت: »ابتدا 
باید آوارها برداشته شوند و در مرحله بعد باید بودجه ای 
وجود داشته باشد، پس از آن مشکل بزرگ دیگری وجود 
دارد و آن اینکه تا زمانی که اشغالگری پایان نیافته، 
امکان بازسازی وجود ندارد. علت این شرایط این است 
که تل آویو محدودیت هایی را بر ورود مصالح و تجهیزات 
ساختمان سازی اعمال می کند و مدعی است که این 

اقلام کاربرد دوگانه ای دارند«.
راجاگوپال ادامه داد: »پس از جنگ سال ۲۰۱۴ در غزه، 

سالانه کمتر از ۱۰۰۰ خانه ساخته شد«.

»سازمان ملل«: بازسازی غزه ۸۰ سال زمان می برد

الهه طهماسبی بنفشه درق 
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فرمانده سپاه امام حسن مجتبی )ع( استان البرز با اشاره به 
جنگ روانی دشمن در استفاده از سامانه تاد آمریکایی، گفت: 
دشمنان به خوبی می دانند و این جنگ روانی را با هدف آرام 
کردن افکار عمومی در سرزمین های اشغالی عملیاتی کرده اند.
به گزارش »دنیای هوادار«، سردار علیرضا حیدرنیا شب گذشته 
در حاشیه دهمین گردهمایی بزرگ پیشکسوتان لشکر عملیاتی 
دفاع  فرهنگی  در مجموعه  که  )ع(،  ۱۰ حضرت سیدالشهدا 
مقدس استان البرز برگزار شد، اظهار کرد :دشمنان قدرت اراده 
ملت بزرگ ایران را محک نزنند چراکه اگر مرتکب خطا و اشتباه 
راهبردی شوند؛ در آن صورت سیلی سختی از این ملت تاریخ 

ساز دریافت خواهد کرد.
وی با بیان اینکه بسیاری از مردم در حال مهاجرت معکوس از 
سرزمین های اشغالی هستند، افزود: رژیم صهیونسیتی اوضاع 
بغرنجی دارد و نتانیاهو همچنان به رغم کشتار هزاران زن و 
کودک بی گناه هیچ دستاورد نظامی خاصی نداشته است و به 

همین سبب در تلاش است با ترورهای کور و متوسل شدن 
به جنگ روانی، عملکرد خود را نزد افکار عمومی قابل قبول 

جلوه دهد.
فرمانده سپاه استان البرز با تاکید بر اینکه رژیم صهیونسیتی 
با عملیات پیجرها و ترور رهبران جبهه مقاومت درصدد بود، تا 
با توسل به جنگ روانی، درصدد بود جبهه مقاومت را مرعوب 
سازد، اضافه کرد: پس از اقامه نماز با صلابت جمعه توسط مقام 
معظم رهبری و اقدام شجاعانه و حضور حماسی مردم ایران 
در همبستگی با ولایت و همچنین تشدید حملات حزب الله 
به شهرهای رژیم صهیونسیتی، جنگ روانی این رژیم منحوس 
رنگ باخت و دشمن متوجه قدرت رزم و توان بالای عملیاتی 

جبهه مقاومت شد.
سردار حیدرنیا با تاکید بر اینکه دشمن هنوز با قدرت واقعی 
ایران اسلامی روبرو نشده است، خاطر نشان کرد: در صورت 
کوچکترین خطای راهبردی، دشمن سند نابودی خود را امضا 

خواهد کرد و قدرت واقعی ایران اسلامی را از نزدیک لمس 
خواهد کرد.

در شهر

»فرمانده سپاه البرز«:

هرگونه خطای دشمن با سیلی سخت ایران اسلامی همراه خواهد بود

از »البرز« چه خبر؟

 

مسئلۀتربیتبدنی

دردانشآموزان

نقش ورزش در یادگیری و تأثیرات مثبت آن بر سلامت 
همه  برای  انگیزه  و  تمرکز  حافظه،  روح،  ذهن،  جسم، 
به  فقط  ورزش  فواید  از  استفاده  است.  مانده  ناشناخته 
مدرسه و تحصیل محدود نمی شود، همه افراد باید آن را در 
زندگی روزمره خود بگنجانند تا از نتایج مثبت ورزش بهره مند 
شوند، زیرا اثرات مفید و موثر آن در شغل و زندگی افراد نیز 
می تواند مفید باشد و دستاوردهای زیادی برای مردم به 
ارمغان آورد. ورزش می تواند سلامت روان دانش آموزان را 
بهبود بخشد، ورزش می تواند بهترین دفاع در برابر بسیاری 
از مشکلات و مشکلات مربوط به سلامت روحی و روانی 
فرد باشد. دانش آموزان می توانند استرس زیادی را در کلاس 
درس و در زندگی خود تجربه کنند. این استرس ها می تواند 
ناشی از عواملی مانند رابطه بد با همسالان، اضافه وزن، 
نمرات بد، مشکلات خانوادگی، مشکلات روانی، مشکلات 
اقتصادی و مالی و... باشد و ورزش می تواند این استرس ها 
را کنترل کرده و به مرور زمان آن  ها را کاهش دهد و به فرد 
اجازه می دهد تعادل برقرار کند. در واقع فعالیت بدنی یک 
راه طبیعی برای جلوگیری از اثرات منفی استرس است که 
می تواند اثرات استرس مزمن را از بین ببرد. مطالعات نشان 
می دهد افرادی که فعالیت بدنی و ورزش را وارد زندگی خود 
می کنند، از نظر اجتماعی نیز فعال هستند و اعتماد به نفس 
بیشتری دارند که منجر به ارتباطات اجتماعی مثبت در بین 
مردم به ویژه دانش آموزان می شود. زمانی که فرد از نظر 
بدنی فعال است، میزان اکسیژن ارسالی به مغز نیز افزایش 
می یابد و این توانایی فرد را برای تمرکز، یادگیری و به خاطر 

سپردن آموخته های قبلی افزایش می دهد.

در البرز؛

گواهیصادرات۲۴هزارتن

کالاصادرشد

دکتر »مریم دایی« -معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی 
البرز- ضمن اشاره به روز ملی صادرات مصادف با 29 مهر 
عنوان کرد: ۹۰۲ گواهی بهداشت صادرات و مواد غذایی و 
آشامیدنی  طی شش ماه ابتدای سال ۱۴۰۳  در استان صادر 

شد.
وی افزود: گواهی 24 هزار تن کالاهای صادراتی شامل انواع 
ماکارونی، بیسکوئیت، کنسرو گوشتی و غیرگوشتی، فرآورده 
آلمان،  به مقصد کشورهای  و...  کاکائویی، شربت گلوکز  
آذربایجان، مالزی، پاکستان، انگلستان، چین، روسیه، عمان، 
لیبی،  عراق،  لبنان،  ونزوئلا،  جنوبی،  سودان  کنیا،  کانادا، 
استرالیا و... توسط مدیریت نظارت و ارزیابی فرآورده های 
غذایی و آشامیدنی در معاونت غذا و  دارو صادر شده است.

معاون غذا و  دارو ادامه داد: 320 گواهی انطباق محصولات 
از نظر آفت کش ها و سموم برای 7 هزار تن  کشاورزی 
محصولات کشاورزی شامل کاهو و کرفس به کشور روسیه 

صادر شده است.

شهر ما خانۀ ما )23(

به جنگ  اشاره  با  البرز  استان  فرمانده سپاه  جانشین 
روانی دشمنان پیرامون سامانه تاد، گفت: سامانه تاد 
با موشک های هایپرسونیک  توان رهگیری و مقابله 

ایران اسلامی را ندارد.
به گزارش »دنیای هوادار«، سردار سرتیپ دوم پاسدار 

گردهمایی  دهمین  در  گذشته  شب  کرمی«  »مجتبی 
پیشکسوتان لشکر ۱۰ سیدالشهداء)ع( که در مجموعه 
فرهنگی دفاع مقدس استان البرز برگزار شد، با اشاره به 
جنگ روانی دشمنان پیرامون سامانه تاد، افزود: بنابراین 
در صورت کوچکترین خطای دشمن، سرنوشت سامانه 
تبدیل  آهنین  گنبد  پوشالی  سامانه  سرنوشت  به  تاد 

خواهد شد.
وی یادآور شد: ایران در هر ۲ جنگ جهانی اول و دوم 
اعلام بی طرفی کرد اما در هر 2 جنگ جهانی، کشور 
ما مورد تجاوز نیروهای بیگانه قرار گرفت بطوری  که در 
جنگ اول جهانی حدود ۹ میلیون نفر و در جنگ دوم 
جهانی حدود پنج میلیون نفر توسط بیگانگان در کشور 

ما به شهادت رسیدند.
کرمی افزود: این در حالی است که در جنگ تحمیلی که 

رزمندگان ایران اسلامی به برکت انقلاب اسلامی در برابر 
جبهه استکبار ایستادند حدود ۳۰۰ هزار نفر در کشور ما 

شهید شدند.
سردار کرمی با اشاره به اینکه در ۲۰۰ سال گذشته بیش 
از سه برابر مساحت ایران فعلی از خاک کشور به واسطه 
بی کفایتی حکومت های وقت جدا شده است، گفت: در 
دفاع مقدس به برکت مقاومت و پایداری رزمندگان ایران 
اسلامی برای نخستین بار دشمن از خاک کشور بیرون 
راندن شد و حتی یک وجب از خاک کشور در اختیار 

دشمن قرار نگرفت.
وی با گرامیداشت یاد و خاطره شهدا و اهمیت گردهمایی 
پیشکسوتان لشکر عملیاتی ده حضرت سیدالشهداء علیه 
السلام، اضافه کرد: عزت و اقتدار ایران اسلامی مرهون 

تلاش های رزمندگان، ایثارگران و شهدا است.

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی 
با اشاره به تعطیلی زندان رجایی شهر در  کلانشهر کرج 
خردادماه سال گذشته اعلام کرد: خروج دومین زندان مستقر 
در کرج  در دستور کار قرار دارد. به گزارش »دنیای هوادار« 
به نقل از روابط عمومی شورای اسلامی شهر کرج، »علیرضا 
در نشست تخصصی  روز گذشته  رحیمی محمودآبادی« 
اعضای کمیسیون شهرسازی و معماری شورای عالی استان 
ها که به میزبانی کرج برگزار شد، افزود: تا اوایل سال گذشته 

چهار زندان در کرج و فردیس استان البرز مستقر بودند که 
زندان رجایی شهر توسط قوه قضائیه تعطیل شد.

وی ادامه داد: انتظار می رود انتقال دومین زندان کرج به 
خارج استان البرز در آینده نزدیک شاهد باشیم.

رحیمی محمود آبادی با اشاره به اهمیت طرح تفصیلی کرج 
گفت: اگر قرار است طرح تفصیلی جدید کرج اجرا شود باید 
رویکرد اجتماعی داشته باشد؛ این رویکرد باید به سمتی 

پیش رود که بتوانیم بگوییم شهر موجودی زنده است.

های  فاضلاب شهرک  ساماندهی  گفت:  البرز  استاندار 
با  نوین تصفیه خانه  ایجاد مجموعه های  صنعتی و 
در  از آب حاصله  برداری  بهره  و  بازچرخانی آب  هدف 

صنعت این استان در دستور کار قرار گیرد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی و 
امور بین الملل استانداری البرز، شب گذشته مجتبی 

و بخش  دولت  گفتگوی  در نشست شورای  عبداللهی 
خصوصی استان البرز، افزود: از صاحبان صنایع استان 
درخواست می شود برای ایجاد کارخانه های مختلف 
تولید برق اقدامات کنند چراکه حل مشکلات ناترازی 

برق از این طریق ممکن است.
استاندار البرز گفت: مدیران استان اراده جدی برای حل 

مشکلات و موانع صنایع دارند و برای این منظور تمرکز و 
وقت ویژه ای را اختصاص می دهند.

وی افزود: از فعالان اقتصادی استان البرز این درخواست 
وجود دارد که با توجه به ضعف جدی استان در سرانه 
هایی همچون آموزشی، ورزشی و درمانی، در این بخش 

اهتمام و همراهی بیشتری داشته باشند.

»جانشین فرمانده سپاه البرز«: تاد توان مقابله با موشک  های ایران اسلامی را ندارد 

»عضو شورای اسلامی شهر کرج«:  خروج دومین زندان از کرج در دستور کار است

»استاندار«: شهرک  های صنعتی البرز مجهز به تصفیه  خانه شوند

حسین واحد پرست جانباز ۷۰ درصد بعد از ۴۱ سال تحمل رنج و سختی جانبازی به همرزمان شهیدش پیوست.
جانباز ۷۰ درصد حسین واحدپرست که در دوران دفاع مقدس به عنوان بسیجی به جبهه حق علیه باطل رفته بود در سال 
۱۳۶۲ در پاسگاه زید به درجه جانبازی نائل آمد و پس از ۴۱ سال تحمل رنج و سختی جانبازی در سن ۶۷ سالگی به همرزمان 
شهیدش پیوست. آیین تشییع پیکر این جانباز دوشنبه ساعت ۱۰ صبح از حسینیه قائم مقابل ایوان ری به سمت آستان شیخ 

صدوق )ره( برگزار خواهد شد.

جانباز ۷۰ درصد شهرری به یاران شهیدش پیوست

حسن صانعی  پور 
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»سرمربی تیم هندبال نوجوانان سپاهان«:

به قهرمانی می  اندیشیم!

در آغاز دومین دوره مسابقات لیگ آیندگان هندبال کشور 
»مجتبی میردامادی« سرمربی تیم هندبال نوجوانان سپاهان 
گفت: نوجوانان تیم هندبال فولاد مبارکه سپاهان به قهرمانی 

می اندیشند.
وی تصریح کرد: انتظار باشگاه و کادرفنی از بازیکنان و مجموعه 
تیم این است که برای قهرمانی تلاش کنیم و با توجه به 
حمایت های صورت گرفته برای تحقق این هدف به میدان 
خواهیم رفت. دومین دوره ای است که لیگ آیندگان برگزار 
می شود، سال گذشته این مسابقات برای رده سنی متولدین 
۱۱ دی ماه ۱۳۸۴ پیش بینی شده بود. امسال با تصمیم کمیته 
فنی فدراسیون هندبال این رقابت ها برای رده سنی  متولدین ۱۱ 

دی ماه ۱۳۸۶ در رده نوجوانان برگزار می شود.
مدت ها  از  سپاهان  مبارکه  فولاد  باشگاه  افزود:  میردامادی 
و  کرده  فراهم  را  مناسبی  زمینه  مسابقات  این  برای  قبل 
پیش بینی های لازم را انجام داده، برای حضوری پررنگ و فعال 

در لیگ آیندگان و از اوایل تیرماه تمرینات آغاز شده است.
سرمربی تیم نوجوانان سپاهان با بیان اینکه تاکنون مراحل 
مختلف تمرینات را به خوبی پشت سر گذاشتیم، خاطرنشان 
آیندگان  لیگ  در  بتوانیم  کامل  آمادگی  با  امیدواریم  کرد: 
حضوری قابل قبول و پر رنگی داشته باشیم. انتظار باشگاه و 
کادرفنی از بازیکنان و مجموعه تیم این است که برای قهرمانی 
تلاش کنیم و با توجه به حمایت های صورت گرفته برای تحقق 

این هدف به میدان خواهیم رفت.
گفتنی است دومین دوره لیگ آیندگان هندبال پسر با حضور 
۲۸ تیم در ۴ گروه برگزار خواهد شد که تیم هندبال فولاد مبارکه 
سپاهان در دور نخست این مسابقات که از روز شنبه ۲۸ مهر تا 
۵ آبان به میزبانی شهرکرد برگزار شده؛ در گروه B با تیم های فراز 
بام خاییز دهدشت، نفت و گاز گچساران، منتخبین قم، نفت 
امیدیه، کارگران شهرکرد و مهرپویان شهرکرد به رقابت می پردازد. 
شایان ذکر اینکه تیم هندبال سپاهان در نخستین دوره لیگ 

آیندگان به مقام نایب قهرمانی دست یافته بود.

یک مدرسه ابتدایی
 در شاهین  شهر افتتاح شد

یک باب مدرسه ابتدایی پسرانه با ۹ کلاس درس به همت 
شرکت »توسعه و عمران امید« در شهرک »امید« شاهین شهر 

افتتاح شد.
این مدرسه در مساحت بالغ بر ۹۵۰ مترمربع با زیربنای ۴۵۰ 
مترمربع در ۲ طبقه به همت شرکت »توسعه و عمران امید« از 
شرکت های زیرمجموعه ستاد اجرایی فرمان امام خمینی )ره( 

احداث شده است.
مدیرعامل شرکت توسعه و عمران امید در حاشیه آیین افتتاح 
این مدرسه اظهار داشت: این واحد آموزشی از جمله ملزومات 
پروژه مسکونی ۲۰۸ واحدی در شهرک امید شاهین شهر است 
که توسط این شرکت در مدت یکسال احداث شده است. این 
مدرسه برای تحصیل ۱۰۸ دانش آموز در مجموعه مسکونی این 

شهرک شامل ۱۰۴ بلوک احداث شده است.

دکتر حبیب  الله شجاعی  نژاد -مدیر نظارت و اعتبار بخشی امور درمان- از پلمب یک واحد غیرمجاز به دلیل دخالت در امور پزشکی و 
دندانپزشکی خبر داد و گفت: طی بازدید کارشناسان اداره نظارت بر درمان با همکاری پلیس اماکن از یک واحد پزشکی و دندانپزشکی 
غیرمجاز، تجهیزات و وسایل موجود به دلیل دخالت در امور درمان و فعالیت غیرمجاز در امور دندانپزشکی در محل توقیف شد و 
واحد غیرمجاز نیز پلمب و مدیر آن به مراجع قضایی معرفی شد. مراکز غیرمجاز علاوه بر اینکه تهدیدی برای جامعه محسوب می 
شوند، می توانند سلامت مردم را به خطر بیاندازند که دانشگاه علوم پزشکی قزوین با جدیت تمام این واحدهای غیرمجاز را زیر نظر، 

نظارت و بازرسی خود قرار داده و با هرگونه تخلف به شدت برخورد می کند.

واحد غیرمجاز پزشکی و دندانپزشکی در قزوین پلمب شد نصف  جهان

داستان جلد

معاون بهداشت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با 
بیان اینکه مصرف سیگار سالانه ۵۰ هزار میلیارد تومان خسارت 
اقتصادی به کشور می زند، گفت: سالانه حدود ۵۰ هزار نفر در 

ایران به دلیل مصرف سیگار جان خود را از دست می دهند.
به گزارش »دنیای هوادار«، علیرضا رئیسی در نشست کشوری 
کنترل دخانیات که در ستاد مرکزی وزارت بهداشت برگزار شد به 
تشریح وضعیت صنعت دخانیات و سیگار در ایران پرداخت و 
تصریح کرد: فرهنگ سازی صحیح در رسانه ها و تلویزیون مبنی 
بر اینکه کشیدن سیگار موجب آرامش و تسکین روح نخواهد 

شد یک امر مهم و قابل توجه است.
معاون بهداشت، نقش رسانه ها در مقابله با تبلیغات نادرست 
باید  گفت:  و  کرد  توصیف  مهم  بسیار  را  سیگار  مصرف 

فرهنگ سازی منفی در سریال های تلویزیونی اصلاح شود.
رئیسی گفت: در سال ۱۴۰۰، مصرف دخانیات در مردان ۳ درصد 
و در زنان ۱۱ درصد افزایش یافته است و در کنار آن مصرف 
قلیان نیز در این سال ها با افزایش ۵۴ درصدی روبرو بوده 
است که علت اصلی آن زیاد شدن تنباکوهای معطر با رایحه 
های مختلف است که سبب جذب بیشتر افراد به مصرف می 

شود.
وی معرفی و ترویج اماکنی که مصرف دخانیات در آن  ها 
ممنوع است را یک اقدام مهم و ارزشمند دانست و گفت: هرچه 
بیشتر در این حوزه فرهنگ سازی شود قطعا بسیاری از اماکن از 

دخانیات پاکسازی می شوند.
وی ادامه داد: یکی دیگر از این اقدامات در این حوزه ممنوع 
کردن مصرف سیگار برای افراد زیر ۱۸ سال و همچنین عدم نخ 
فروشی سیگار است که با همکاری نهاد های قانونی این امر 

تحقق خواهد یافت.
معاون بهداشت وزارت بهداشت، برنامه ترک سیگار را از اهداف 
مهم برنامه هفتم توسعه در حوزه پزشک خانواده نام برد و 
گفت: اجرای برنامه های پیشگیرانه و آموزشی در مدارس و 
مراکز بهداشتی از دیگر اقدامات پیشگیرانه در این حوزه است.

وی بر استانداردسازی بسته بندی سیگار با همکاری وزارت 
صمت تاکید کرد و افزود: طراحی ساده بسته بندی سیگار، هم 

در کاهش جذب افراد موثر است و هم تنوع کمتر و یک شکل 
شدن آن موجب کاهش قاچاق دخانیات خواهد شد.

زنگ خطری به نام سیگار الکترونیک
معاون وزیر بهداشت سیگار الکترونیک، را به عنوان یک ترفند 
جدید برای جذب جوانان معرفی کرد و گفت: ترویج فرهنگ 
غلط استفاده از سیگار الکترونیک با درصد نیکوتین کمتر و 
افراد  از  افزایش جذب درصد بیشتری  عارضه کمتر موجب 
جامعه برای استفاده از این سیگار است و قطعا ورود به مصرف 
دخانیات باعث مبتلا شدن فرد به مشکلات بیشتری خواهد 

شد.
وی افزایش مالیات بر سیگار را در مصرف سیگار مهم دانست 
و افزود: سیگار در کشور ما به شدت ارزان است و قطعا افزایش 
قیمت سیگار باعث کم تر شدن متقاضی خواهد شد که این 

موضوع یکی از برنامه مهم ما خواهد بود.
رئیسی، دخانیات را از ریسک فاکتور های مهم بیماری های 
مزمن در دنیا دانست و بر لزوم همکاری بین وزارتخانه ها و 
بهبود  و  دخانیات  مصرف  کاهش  برای  مختلف  نهادهای 

سلامت عمومی تاکید کرد.

اعمال قانون در ۲۵ هزار واحد صنفی دخانی
رئیس پلیس نظارت بر اماکن عمومی فراجا نیز در این نشست 
از اعمال قانون در ۲۵ هزار واحد صنفی دخانی خبر داد و گفت: 
پلیس، نظارت سریعی را بر کاهش آسیب های اجتماعی در 
دستور کار دارد و با سیاست ها و همکاری وزارت بهداشت 
زیرساخت ها برای نظارت های بهداشتی مناسب توسط پلیس 

در حال آماده سازی است.
سردار علی نوروزی با اشاره به اقدامات انجام شده توسط پلیس 
که با همکاری کارشناسان بهداشت محیط و دخانیات دانشگاه 
ها و دانشکده های علوم پزشکی انجام شده است، اظهار داشت: 
در سال ۱۴۰۲ از بیش از ۱.۵ میلیون واحد صنفی که در زمینه 
دخانیات فعال هستند بازدید داشته ایم که از این تعداد ۶۲۱ 
هزار تذکر، ۱۸۳ هزار تعهد، ۵۷ هزار اخطاریه و بر ۴۳ هزار 
واحد نیز بر اساس نوع تخلف اعمال قانون صورت گرفته است.

رئیس پلیس نظارت بر اماکن عمومی فراجا در ادامه بیان 

داشت: ما با تعطیلی کسب و کار مردم تحت هر شرایطی 
مخالف هستیم و تمام تلاش خود را برای همکاری مناسب با 

واحدهای صنفی داشته ایم.
وی گفت: از ابتدای سال جاری نیز ۲۵ هزار واحد صنفی که در 

زمینه دخانی فعالیت می کنند، اعمال قانون شده اند.
مصرف  کنترل  و  مبارزه  برای  داشت:  اظهار  نوروزی  سردار 
دخانیات باید با همکاری یکدیگر ضوابط مشخصی تهیه شود 

و بر اساس این ضوابط بازدیدها و اعمال قانون صورت گیرد.
نوروزی افزود: باید زیرساخت ها و بستر نظارت و رصد به 
درستی انجام شود تا بتوانیم نظارت های موثری را بر اماکن 
صنفی به خصوص اماکنی که در زمینه دخانیات فعالیت می 

کنند داشته باشیم.
بیان داشت:  اماکن عمومی فراجا  بر  رئیس پلیس نظارت 
متاسفانه جوانان کم سن و سال را در کافه ها مشاهده می 
کنیم که مشغول استعمال دخانیات هستند و این جوانان 
باید در زمینه پیشگیری  سرمایه های کشور ما هستند و 

اقدامات لازم صورت گیرد.
نوروزی ادامه داد: پلیس نظارت تسریعی را برای کاهش آسیب 
های اجتماعی در دستور کار دارد و با سیاست ها و همکاری 
بهداشتی  های  نظارت  برای  ها  زیرساخت  بهداشت  وزارت 

مناسب توسط پلیس در حال آماده سازی است.

»دنیای هوادار« از آمار وحشتناک مصرف سالانۀ سیگار گزارش می  دهد؛

سیگار؛ قاتل 50 هزار ایرانی در سال! 

یک گروه پژوهشی متشکل از اقلیم شناسان و هواشناسان و 
زمین شناسان شواهدی یافته اند که نشان می دهد تزریق غبار 

الماس از هواپیما به جَو ممکن است زمین را خنک کند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از وبگاه فیز، این گروه از 
مدل های آب و هوایی سه بُعدی برای مقایسه ذرات معلق در 
هوا استفاده کردند که ممکن است برای خنک کردن زمین 

استفاده شوند.
پژوهش های قبلی نشان داده است زمین در نقطه بحرانی خود 
یا نزدیک به آن قرار دارد: گرم شدن زمین به تغییراتی در 
الگوهای آب و هوای جهانی منجر شده است که ممکن است 
با گرم تر شدن آن بدتر شود. برخی از متخصصان معتقدند در 
صورت صحت این موضوع، تنها راه حل در این مرحله، یافتن 
سریع راهی برای خنک کردن زمین است. برخی دانشمندان 
پیشنهاد کرده اند که از میلیون ها دستگاه، که کربن هوا را 

جذب می کنند، استفاده شود.
مشکل این است که اگر به نقطه بحرانی رسیده باشیم، حذف 
کربن کمکی نمی کند؛ بلکه باید در کنار کاهش گرمایش، راهی 
هم برای خنک کردن زمین پیدا کنیم. بیشتر متخصصان 
معتقدند تزریق ذرات معلق در هوا به جَو به منظور بازتاب 
نور خورشید و گرما به فضا، تنها راه حل است. آن ها می گویند 
اکنون، دی اکسیدگوگرد بهترین گزینه برای این کار است که به 
طور طبیعی از آتشفشان ها به جَو پرتاب می شود و به همین 
دلیل دانشمندان می دانند اگر انسان شروع به تزریق مصنوعی 
آن کند، چه اتفاقی می افتد. عیب این راهکار این است که 
ممکن است باعث بارش باران اسیدی در سراسر جهان شود؛ 
ضمن اینکه احتمال دارد به لایه اوزون آسیب برساند و احتمالًا 
در الگوهای آب وهوای لایه های پایین تر جَو اختلال ایجاد کند.
این گروه پژوهشی سپس، تأثیر تزریق هفت ماده از جمله 
کلسیت، الماس، آلومینیوم، سیلسیم کربید، آناتاز، روتایل و 
دی اکسید گوگرد به جَو را مدل سازی کرد. این مدل سازی نشان 

داد غبار الماس بهترین گزینه است؛ زیرا این ذرات بیشترین 
نور و گرما را منعکس می کنند، برای مدت زمان معقولی بالا 
باقی می مانند و به احتمال زیاد جمع نمی شوند. پژوهشگران 
خاطرنشان می کنند غبار الماس از نظر شیمیایی بی اثر است؛ 
اسیدی  باران  تشکیل  برای  می رسد  نظر  به  بعید  بنابراین 

واکنش نشان دهند.

آیا تزریق غبار الماس به جَو، زمین را خنک می کند؟

ثمینه دریایی

رقیه نوری

اصغر قلندری
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کتاب »زندگی نامه و خدمات فرهنگی و هنری عباس جمال پور«، چهره ماندگاه هنر نگارگری و نقاشی ایران به بررسی آثار و ابعاد اجتماعی و هنری عملکرد او می پردازد. عناوین فهرست این اثر عبارتند از: پیشگفتار 
انجمن؛ محمود شالویی، جمال نقش و رنگ؛ عادله آقایی، جمالپور هنرمندی اجتماعی؛ محمد علی رجبی، تحلیل روان سنجی آثار عباس جمالپور؛ بهمن نامور مطلق، مروری بر آثار عباس جمالپور؛ اسماعیل آذر، جرات 
خلاقیت؛ محمد خراسانی زاده، مرجانی گران ارج در عرصه آسمان هنر؛ علی خدایی، جرعه نوش میکده عاشق؛ عبدالمهدی مستکین، نگاهی بر آثار عباس جمالپور؛ خشایار قاضی زاده، مردی که زیاده می دانست؛ کامران 

کوهستانی، جسم عشق در کالبد معنا؛ محسن فرشاد، استاد جمال پور از نگاه دیگران؛ عادله آقایی و...

»زندگی نامه عباس جمال پور« منتشر شد

»خوبی هندونه تو پوست کلفتشه... تو هر آب چرکیم بیوفته 
می تونه خنک شه بی اینکه توش کثیف شه! پس بمون و خنک 

شو!« )بهروز، وضعیت سفید(
اگر بنا را بگذاریم بر این که همۀ عناصر فیلم )بخوانید هنر( آینۀ 
وجود فیلم ساز )باز بخوانید هنرمند( است و برآمده از وجودش، 
باشد.  نعمت الله  حمید  سینمای  برآیند  احتمالاً  بالا  دیالوگ 
فیلم سازی که به عنوانِ دستیارِ یکی از کالت سازترین سینماگرانِ 
ایران فعالیت حرفه ای اش را آغاز کرد؛ مسعود کیمیایی. اما جز 
فیلم اولش )بوتیک( نعمت الله همیشه لحن شخصی اش را در 
آثارش داشته. لحنی که نهایتاً منجر به دستاوردهای فرمی/ رواییِ 
درخشانی در سینمای ایران شد و نعمت الله را به عنوانِ یک فیلم ساز 
کالت تثبیت کرد. نعمت الله اما درست مثل کیمیایی کارنامۀ کاری 
پرباری دارد. او شیفتۀ سینماست، به همان اندازه از ساخت فیلم 
لذت می برد که از تماشایش. ماحصل همین مواجهه احتمالاً تنوع 
آثارش باشد. نعمت الله یک فیلم سازِ کالتِ عامه پسند است که 
هیچ گاه محدود به شرایط نشده. در این نوشتار، پیچ و مهرۀ آثار 
نعمت الله را با رویکرد تبارشناسی عناصر بی مووی، فیلم کالت و 
فیلم  عامه پسند باز و هر یک را در همپوشانی با یکدیگر واکاوی 
می کنیم. پیش از هرچیز اما باید کمی در مفاهیم فوق عمیق تر 
شویم. این که بی مووی ها شامل چه عناصری هستند؟ فیلمِ کالت 
چیست؟ و چطور می توان آن ها را در آثار فیلم سازی چون حمید 

نعمت الله تبیین کرد؟
سینمای ایران بواسطۀ عقبه ی فرهنگی/ جامعه شناختیِ قالب بر 
فضای هنر هیچگاه استعدادِ خلقِ فیلم های کالتی چون لباوسکی 
بزرگ)برادران کوئن( یا پرتقال کوکی)استنلی کوبریک( را نداشته. 
از هامون)داریوش مهرجویی( می توان به عنوانِ اولین فیلم کالتِ 
پس از انقلابِ سینمای ایران یاد کرد. پیش از هرچیز اما باید به 
تبارشناسی واژۀ کالت بپردازیم. این که فیلم کالت چیست؟ چه 
مشخصه هایی دارد؟ و چطور می توان عناصر فیلم کالت را در نقشۀ 

سینمای ایران دنبال کرد؟ 
در ساده ترین حالت برای تعریف واژۀ »کالت« یا »کالت کلاسیک« 
می توان گفت: فیلم هایی که تا مدت ها بعد از اکران خود تماشا 
شوند و به دایرۀ طرفداران شان افزوده شود در دستۀ فیلم های 
کالت قرار می گیرند. درواقع، کالت یک ژانر نیست! حتی فیلم های 
کالت بواسطۀ ذات خود غالباً خلاف قواعد ژانر ساخته می شوند. 
سگ های انباری تارانتینو یکی از بهترین مثال ها برای این موضوع 
به حساب می آید. فیلمی که با بودجه 1.2 میلیون دلاری در جایگاه 
یک بی موویِ استادانه به دایرۀ کالت ترین فیلم های تاریخ سینما 
راه پیدا کرد. واقعیت اینجاست که جز چند مورد انگشت شمار 
فیلم های اینچنینی، مورد قابل توجهی در تاریخ سینمای ایران 

وجود ندارند.
مسئلۀ فوق ماحصل رفتار مخاطب ایرانی است، رفتاری که در 
مقایسه با جوامع دیگر کمتر الگوپذیر است و مفاهیم جهانیِ 
فیلم کالت را پس می زند! اما اگر بخواهیم چند مورد از فیلم هایی 
را که نزدیک به مفهومِ فیلم کالت هستند نام ببریم می توان 
»قیصر«)مسعود   ،)1355 - اصلانی  باد«)محمدرضا  »شطرنج  به 
 ،)1368  - مهرجویی  »هامون«)داریوش   ،)1348  - کیمیایی  
»شب های روشن«)فرزاد موتمن - 1381(، »در دنیای تو ساعت 
چند است؟«)صفی یزدانیان - 1393( و... اشاره کرد.  در میانِ تمامِ 
کالت های تاریخ سینمای ایران اما قیصر بیشتر از هر عنوانِ دیگری 

به مفهومِ جهانِ کالت کلاسیک نزدیک است.
»قیصر... کجایی که داداشتو کشتن؟« پس از گذشت 52 سال 
از اولین نمایش قیصرِ مسعود کیمیایی این دیالوگ همچنان 
به عنوانِ یکی از نمادهای فرهنگیِ سینما/جامعۀ دهۀ 40 و پنجاه 
ایران مطرح است. قیصر از معدود مواردی ا ست که همزمان کالت 

است و سویۀ عامه پسندانه خود را نیز حفظ کرده. درواقع، در تاریخ 
سینمای ایران کمتر فیلمی را می توان به یاد آورد که چون قیصر 
کلِ اقبالش به اکران اولیه محدود نشود و تا چند نسل بعد ادامه 

پیدا کند.
کالت سازترین  از  یکی  دستیار  به عنوانِ  نعمت الله«  »حمید 
سینماگران ایران، خود نیز با اولین فیلمش در جمعِ جریان سازان 
جا خوش کرد. بوتیک بسیار با آن چیزی که امروز از سینمای 
نعمت الله می شناسیم متفاوت است. ردپای کیمیایی در سراسر آن 
قابل تشخیص است تا جایی که بسیاری بوتیک را کیمیایی ترین 
فیلمی می دانند که خود کیمیایی کارگردانی اش نکرده! گرچه 
نعمت الله رفته رفته در فیلم های بعدی اش لحن شخصی خود را 
پیدا کرد، اما بوتیک نقطۀ آغاز جهانِ فیلم سازی اش بود. نقطۀ 
آغاز چیزی که سال ها بعد در بی پولی و آرایش غلیظ نظاره اش 
کردیم. رئالیسم تمام عیاری که تنه به تنۀ جامعه می زند و در جانِ 
هرکدام  که  مستأصلی  آدم های  می دهد.  ریشه  کاراکترهایش 
به شکلی جانشان به لبشان آمده و انگار رهایی وجود ندارد. از بوتیک 
می توان به عنوانِ یک کالت اجتماعی یاد کرد. کارکرد این فیلم مثل 
قیصر )با وجود شباهت های روایی( و لباوسکی بزرگ نیست که 
دیالوگ هایش ورد زبان نسل های مختلف باشد یا تیشرت هایش 
رکوردهای فروش را جابجا کنند. بوتیک پلی است میانِ ساختمانِ 
که  عنصری   .)1382 ساختش)سال  زمانِ  تاریخی/اجتماعیِ 
نعمت الله و امثالش را از غالب اجتماعی سازانِ امروز ایران متمایز 
می کند. این که کاراکترهایت آینۀ ساختار اجتماعی شان باشند، 
نه نمایندۀ خرده فرهنگ ها. همین ویژگی است که جهانِ فیلم را 
به عنوانِ نماینده کلِ ساختار قابل لمس می کند و ماحصل آن بی 
مووی هایی هستند که به جریانِ عامه پسندها ورود می کنند )عموماً 
بی مووی ها در مختصات سینمای عامه پسند قرار نمی گیرند( و فراتر 

هم می روند؛ کالت می شوند.
دامن می زند،  نعمت الله  آثار  کالت بودن  به  که شاید  نکته ای 
قاعده  این  از  نیز  بوتیک  است.  غلوشده شان  دیالوگ های 
مستثنی نیست. فیلم های نعمت الله در عین رئالیسم قالب 
در  جایی  مثلًا  ماندگار.  دیالوگ های  از  است  پر  روایت  بر 
بوتیک، گلشیفته فراهانی )اتی( خطاب به کاراکتر محمدرضا 
که  کنی  »ازدواج  می گوید:  ازدواج  باب  در  )جهانگیر(  گلزار 
چی؟ عروسی چیه؟ هی کتک، بدبختی، بعد بزنی تو گوشش، 
پردۀ گوشش پاره شه، بعدم بری یه زن دیگه روش بگیری«. 
دیالوگ های اینچنینی علاوه بر اینکه ساختمانِ درامِ فیلم را 
موضوع  این  دارند.  نیز  فرامتنی  کارکردهای  می دهند،  شکل 
برای  را  خاصی  فرمول  نعمت الله  که  نیست  این  به معنای 
ساخت فیلم های کالت کلاسیک بکار می گیرد. اتفاقاً برعکس؛ 
نشان می دهد چطور عناصر مختلف یک فیلم در همپوشانی 
با یکدیگر به یک اثر کالت منتهی می شوند؛ و اینکه فیلم های 
کالت چقدر به خودی خود با هم متفاوت اند، نه فقط در ژانر 
که در ریزترین عناصر تشکیل دهندۀ فیلم؛ از فیلم نامه گرفته تا 
دیالوگ و عوامل فرامتنی. برای بسط این موضوع نمی توان به 
سینمای ایران -قبلًا دلایلش را  بتفصیل شرح دادم- تکیه کرد، 

بنابراین چند مثال از فیلم های غیرایرانی می زنم.

- کاراکترهای فراموش نشدنی
یکی از عواملی که منجر به کالت شدن فیلم ها می شود کاراکترهای 
فراموش نشدنی اش هستند )مجموعۀ تلوزیونی وضعیت سفید در 
همین دسته قرار می گیرد(. شاید باور نکنید اما پس از گذشت 
60 سال از اکران اولیۀ فیلم »روانی«)آلفرد هیچکاک( همچنان در 
بسیاری از فروشگاه ها و اماکن عمومی شهر لندن پوسترهای بزرگ 
آنتاگونیست این فیلم یعنی »نورمن بیتس« بر دیوارها چهره نمایی 
می کند. کاراکترهایی چون قیصر و هامون از نمونه های ایرانیِ این 

شکل از کالت کلاسیک ها بشمار می آیند.

- خلاقیت های فرمی/روایی
»پالپ فیکشنِ« تارانتینو را به یاد بیاورید! تارانتینو بواسطۀ سبک 
نویسندگی و مواجهۀ خلاقانه اش با فرم بواقع ژانر خاص خودش را 
پدید آورده. درواقع، در مورد تارانتینو بیش از هر چیزی )کاراکترهای 
به یادماندنی، زمینۀ فرهنگی و...( مواجهۀ نوی او با فرم و روایت 

بود که کالتش می کرد.
این ها را گفتم که به اینجا برسم: هیچ فرمول مشخصی برای تبیین 
در ساختار فیلم های کالت وجود ندارد. هر فیلم به علل متفاوتی 
واژۀ کالت کلاسیک را به دوش می کشد که موارد بالا تنها بخش 
کوچکی از آن ها هستند. بنابراین، در مورد نعمت الله نیز همین 
موضوع صادق است. بگذارید ساده بگویم: اگر بوتیک به فلان علت 
کالت شده، بی پولی احتمالاً از اسلوب دیگری پیروی کند )گرچه 

ادامه گر همان جهان است(.
بی پولی ادامۀ موفقیت هایی بود که بوتیک برای نعمت الله به عنوانِ 
یک فیلم سازِ جوان به همراه داشت. ادامۀ همان جهان اما با لحنی 
متفاوت )و پخته تر(. فاصلۀ میان فیلم اول و دوم نعمت الله 6 سال 
بود. خود نعمت الله علت این فاصله را عدم تمایل جهت کارگردانی 
فیلم بلند و درگیری با چند پروژۀ مستند و فیلم کوتاه عنوان کرده. 
هرچه که بود، بنظر درست می آمد. نعمت الله در همین شش سال 
بود که از اسلوب کیمیایی فاصله گرفت و به لحن شخصی اش 
دست پیدا کرد. بی پولی نقطۀ آغاز دوران طلاییِ نعمت الله بود؛ 
دورانی که در وضعیت سفید به اوج خود رسید. بی پولی در یکی 
از سال های فراموش نشدنیِ تاریخ سینمای ایران اکران شد؛ سال 
همه  »وقتی  فرهادی(،  الی«)اصغر  »دربارۀ  با  همزمان   .1387
خوابیم«)بهرام بیضایی( و »تردید«)سعید سعدی و واروژ کریم 

مسیحی(.
دومین اثر نعمت الله نیز درست مثل فیلم اولش تا سال ها بعد 
بارها دیده شد. این بار اما عنصر اصلی که منجر به کالت شدن فیلم 
می شود، نه عقبۀ تاریخ/اجتماعیِ اثر، که شیوۀ روایی آن است. 
بی پولی روایتگر سقوط آزاد یک جامعه است )به زعمِ من مسئلۀ 
اصلی فیلم نه قصۀ شخصیت هایش که دویدن ها و نرسیدن هایشان 
به  عنوانِ یک اشل کوچکتر از جامعه است(. درواقع، همین مواجهۀ 
نعمت الله در روایت مرزهای سینمای اجتماعیِ ایران را فرسنگ ها 
جابجا می کند. نعمت الله به همراه »هادی مقدم دوست« موفق به 
خلق جهانی می شوند که هیچوقت در سطح گیر نمی افتد. به زعمِ 
نگارنده، اصلی ترین علتِ این که می توان در کنار بی پولی، واژۀ 
»کالت کلاسیک« را جا داد نیز همین است؛ جز خط اصلیِ روایت، 
فیلم شامل بی پلات هایی است که به  بهترین شکل کار می کنند. 
خرده روایت هایی که فیلم را لایه لایه می کنند و هرلحظه دست به 

خلق پرسش های جدیدی می زنند.
پس از وضعیت سفید بود که نعمت الله لحن دیگری را در کارنامه 
و  خواب«  »رگ  غلیظ«،  »آرایش  سه گانۀ  کرد.  دنبال  کاری اش 
»شعله ور«، برخلاف بوتیک و بی پولی به موفقیت خاصی در گیشه 
دست پیدا نکردند. این مسئله شاید بیش از هر چیزی ماحصلِ 
سبک رواییِ تازۀ نعمت الله بود. این فیلم ها برای مخاطب عام 
ساخته نشده بودند؛ نعمت الله حالا بیشتر برای سینه فیل ها فیلم 
فرق  بی پولی  و  بوتیک  با  غلیظ  آرایش  نعمت الِله  می ساخت. 
می کرد. نعمت الله حالا از قصه گویی گذر کرده و به مسیر تازه ای 
پا گذاشته بود؛ کاراکتر استادی. مسئلۀ هرسه فیلم نه خط اصلیِ 
داستان، که عمق روانی کاراکترهایشان است. مسئلۀ رگ خواب 
نه عشق یک طرفۀ لیلا حاتمی، که »دویدن و نرسیدن هایش« 
است. یا مسئلۀ آرایش غلیظ نه سرانجام لادن و مسعود، که مسیر 
شکل گیریِ رابطه شان است. جدای از مسئلۀ روایت، سه گانۀ متأخر 
نعمت الله در قلمروهای نویی از فرم قدم بر می دارد، مواجهه ای که 
در فیلم های قبلی اش )بوتیک و بی پولی( شاهدش نبودیم. عناصر 
تشکیل دهندۀ قاب های او حالا بسیار مهندسی شده تر از قبل و در 
رنگ بازانه ترین حالت خود کنار هم قرار گرفته اند؛ از طرفی به رغم 

گذشته، نعمت الِله آرایش غلیظ به بعد، مسئلۀ »فضا« دارد. این 
دگرگونیِ مشهود در مواجهۀ نعمت الله با عنصر تصویر در ارتباط 
مستقیم با آدم های فیلم هایش شکل گرفته. سه گانۀ اخیر او قصۀ 
ناکامی هاست، ناکامی هایی که از سر نرسیدن بوجود می آیند. 
باهوشی  بطرز  به بعد  غلیظ  آرایش  از  که  است  به همین جهت 
استفاده از لنزهای واید در آثار نعمت الله افزایش پیدا کرد. احتمالًا 
همین تغییر لحن و ساختار فیلمیک از مؤثرترین عامل های 
عدم موفقیت فیلم هایش در گیشه بودند؛ سینماگری که در عین 
مواجهۀ سینه فیلیایی توانسته بود در جریانِ فیلم های عامه پسند 
نیز شنا کند، حالا اسلوبش را تغییر داده و شخصی تر از هر وقت 

دیگری فیلم می سازد.
آخرین فیلم نعمت الله یعنی »قاتل و وحشی« پس از گذشت 
تقریباً پنج  سال سال از زمان ساختش همچنان اکران نشده و با 
محدودیت هایی روبه رو است. ما فیلم را ندیده ایم اما آن هایی که 
دیده اند خبر از ورود به قلمروهای تازه ای می دهند. نعمت الله با 
وجود محدودیت های مالی/فرهنگیِ بسیاری که ساخت قاتل و 
وحشی را مورد تأثیر قرار می دادند، فیلم را به اتمام رساند. قاتل و 
وحشی از آن دسته آثاری است که حتی بدون اکران واکنش های 
بسیاری را بر می انگیزند. همین موضوع باعث می شود که نهایتاً 
انتظار یک فیلم کالتِ دیگر را نعمت الله داشته باشیم. اما چرا؟ 
اول اینکه طبق شنیده ها انگار با یکی از خلاقانه ترین فیلم های 
چند دهۀ گذشته در باب روایت طرفیم. قاتل و وحشی در ژانرهای 
وحشت و جنایی/معمایی ساخته شده، دو ژانری که تاکنون حضور 
درخشانی در سینمای ایران نداشته اند )اگر هم داشته اند تعدادشان 
اثر  اینکه آخرین  انگشتان دو دست بوده است(. دوم  از  کمتر 
نعمت الله تحت تأثیر حواشی فرامتنی بسیاری نیز قرار گرفت؛ فقط 
کافی است ماجرای سی ونهمین جشنوارۀ فیلم فجر و لیلا حاتمی 
را به خاطر آورید. به هر صورت، با وجود همۀ این ها بنظر می آید قاتل 
وحشی از نقاط عطف کارنامۀ کاری نعمت الله و سینمای ایران 
باشد؛ امیدواریم هر چه زودتر با رفع محدودیت هایی که مستقیم 
و غیرمستقیم نمایش این فیلم را تحت تأثیر قرار می دهند، به 

تماشایش بنشینیم.
در انتها باید گفت در روزگاری که جشنواره ها بیش از هر عامل 
دیگری در سینمای ایران موج راه می اندازند، فیلم سازانی چون 
حمید نعمت الله جواهری یگانه به حساب می آیند. سینماگری که 
فارغ از هر عامل غیرخلاقۀ دیگری، »تجربه« را سرمشق آثارش 
قرار می دهد؛ همانطور که قبل تر گفتم: »نعمت الله به همان اندازه 
از ساخت فیلم لذت می برد که از دیدنش«. نعمت الله سینما را 
با دستیاریِ مسعود کیمیایی آغاز کرد، اما از دومین فیلمش 
هم تراز  امروز  اینکه  تا  ساخت  را  شخصی اش  لحن  رفته رفته 
گرفته؛  قرار  ایران  درخشان ترین سینماگرانِ  دایرۀ  در  استادش 

پایدار باشد...

تبارشناسی عناصر بی-  مووی، فیلم  کالت و فیلمِ »عامه  پسند« در آثار حمید نعمت  الله؛

پس بمون و خنک شو!

دست  به  نقد

پوریا رستمی
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مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم مریم گلیج فرزند رمضان بشماره شناسنامه 
942 صادره از کرج در یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 640 مترمربع از پلاک 1970 فرعی از ۹ اصلی واقع در ماهدشت خیابان 
سرداران خیابان سوم شمالی کوچه ارکیده قطعه پنجم از سمت چپ خریداری از مالک رسمی آقای/خانم سهلعلی سیف دار محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1808709
تاریخ انتشار نوبت دوم: 15 آبان 1403

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

برابر رای شماره ۱4۰۳۶۰۳۳۱۰۰۹۰۰۱۳۸۹ مورخ ۱۴۰۳.۷.۱۲ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای تقی عبدالحسینی فرزند نبی اله به شماره 
شناسنامه ۳۸۸ به صورت شش دانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۱۹۲ متر مربع مفروز و مجزی شده از پلاک ۵۶۸ فرعی از 
۱۵۴ - اصلی واقع در حسن آباد خریداری از مالک رسمی طبق سند رسمی شماره ۲۸۶۶۴ مورخ ۱4۰۲.۱۰.۱۶ دفترخانه ۱۱۷ کرج )توضیحا آقای تقی 
عبدالحسینی مالک مشاعی می باشد( که مالکیت نامبرده در صفحه ۵۷۱ دفتر ۱۰۸۰ محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 

قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1809521
تاریخ انتشار نوبت دوم: 15 آبان 1403 

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک کرج

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰2258 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم منیره محدودی فرزند ولی اله بشماره شناسنامه 
5777 صادره از کرج در یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 528 مترمربع از پلاک 1913 فرعی از ۹ اصلی واقع در ماهدشت خیابان امام رضا سمت راست باغ قانعی کوچه 12 متری قطعه 25 تفکیکی خریداری از مالک رسمی خانم کبری رحمتی محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 

تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1808743
تاریخ انتشار نوبت دوم: 15 آبان 1403

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و  آ

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی – کرج )نوبت اول(

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و  آ

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی – کرج )نوبت اول(

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی – کرج )نوبت اول( آ

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰۲۱۵۴ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سعید سلطانی فرزند اسمعیل 
بشماره شناسنامه ۴ صادره از بوئین زهرا در یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۲۴۸ مترمربع از پلاک ۱۸۶۰ فرعی از ۹ اصلی واقع 
در ماهدشت خ ش رحمانی نیلوفر ۴ خریداری از مالک رسمی آقای حیدرعلی علمی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. 1810475
تاریخ انتشار نوبت دوم: 15 آبان 1403

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰2256 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم افسرالسادات غفوریان فرزند امیر 
بشماره شناسنامه 713 صادره از تهران در یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 413.10 مترمربع از پلاک 1913 فرعی از ۹ اصلی واقع 
در ماهدشت خیابان امام رضا کوچه گلها پلاک 2 خریداری از مالک رسمی خانم کبری رحمتی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1808749
تاریخ انتشار نوبت دوم: 15 آبان 1403

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و  آ

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی – کرج )نوبت اول(

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و  آ

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی – کرج )نوبت اول(

استفاده از اینترنت و ویژگی های نهفته آن یکی از مهم ترین 
دلایلی است که کاربران در همه کشورها زمان قابل توجهی از 
روز خود را صرف استفاده از تکنولوژی های روز دنیا می کنند و از 
آنجا که در ایران هم مانند سایر کشورها دسترسی به اینترنت و 
کسب وکارهای فضای مجازی فراگیر شده، فراهم کردن بستری 
مناسب برای فعالیت کاربران و صاحبان کسب وکارها از موارد 

مورد توجه دولت ها محسوب می شود.
 با رشد و توسعه شبکه های اجتماعی بسیاری از کسب  و کارها 
به صورت مستقیم و غیرمستقیم از ظرفیت های موجود در 
فضای مجازی به عنوان یکی از مهم ترین ابزارهای اقتصادی در 
زمینه های مختلف استفاده می کنند بنابراین ایجاد محدودیت در 

این زمینه می تواند نتایج نامطلوبی به همراه داشته باشد.    
اعمال محدودیت برای برخی سایت ها یا پلتفرم ها از گذشته 

و در همه کشورها بسته به سیاستی که درباره این موضوع 
دارند، انجام می شده است، اما در مقابل بعضا ایجاد محدودیت 
دسترسی به برخی از پلتفرم های محبوب در سال های گذشته 
نارضایتی هایی برای کاربران به همراه داشته است اقدامی که 
اجرای آن تأثیرهایی بر فضای کسب  و کار مجازی هم گذاشته 
است. بر این اساس در ایران رفع فیلترینگ و دسترسی آزاد به 
سکوهای فیلترشده از جمله وعده های دولت چهاردهم و در 

مقابل مطالبه مردم عنوان شد.   
کارشناسان معتقدند که پس از اعمال سیاست فیلترینگ برای 
پلتفرم های محبوب، مسئولان و مردم به این موضوع رسیده اند 
مافیای  برعکس  بلکه  نشده  محقق  فیلترینگ  اهداف  که 
فیلترشکن ها سود هنگفتی نصیبشان می شود و از همه مهم تر 
مدیریت فضای مجازی از دست خارج شده و کودکان و نوجوانان 

با فیلترشکن به سایت های غیر مجاز دسترسی پیدا کرده اند که 
خود این موضوع آسیب ها را بیشتر می کند.             

سید ستار هاشمی- وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات- در همان 
روزهای نخستین آغاز به کارش توضیح داد که زندگی خوب در 
دنیای دیجیتال یا دنیای آینده، هم با کیفیت و به روز و بر لبه 
دانش است، هم امن است و هم آگاهی دهنده و الهام بخش. 
زندگی که قابلیت دارد جان ها را نجات دهد و اگر به خوبی نظم 
نداشته باشد، می تواند جان ها و فکرها را از بین ببرد. وظیفه ما به 
عنوان حاکمیت این است که بهترین شرایط زندگی دیجیتال را 
برای مردم فراهم کنیم، به آن ها آگاهی بدهیم، کیفیت کاربری 
را بالا ببریم و ایران آینده را برای آن ها که قصد و هدفشان ناامن 
کردن برای اقشار مختلف جامعه به خصوص کودکان و نوجوانان 

است، ناامن کنیم.

مسیر پر پیچ و خم فیلترینگ؛ از بررسی های کارشناسی تا مطالبه عمومی

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۲۸۱۶ مورخ ۱۴۰۳.۰۶.۲۵ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
علی سیف اله نژاد بشناسنامه شماره ۱۹۸۶ صادره از کرج فرزند یداله در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به 
مساحت ۱۳۱.۴۴ متر مربع مفروز از قطعه اول تفکیکی از پلاک شماره ۴۲۵ فرعی از ۱۷۰ اصلی واقع در البرز و با خریداری از 
آقای شمسعلی لطفی و با مالکیت مالک اولیه آقای رحیم ترابی تایید مینماید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم  

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1796656
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳.۰۷.14 

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  آ
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی - کرج )نوبت دوم(

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۲۸31 مورخ ۱۴۰۳.۰۶.26 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای براتعلی رضازاده مؤدب 
بشناسنامه شماره 776 صادره از کبودرآهنگ فرزند حسین رضا در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت 986.01 
متر مربع مفروز از پلاک شماره 1330 فرعی و میزان 688.26 مترمربع از باقیمانده پلاک 1438 فرعی و میزان 669.03 مترمربع از پلاک 
12151 فرعی از 170 اصلی واقع در البرز و با خریداری از آقای فیروز انصاری و با مالکیت مالک اولیه آقایان گئورگی ساخورآبادن و کاوه 
کامفر و خانم روحینا آذرپور تایید مینماید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 

نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم  وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1797681
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳.۰۷.14  

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  آ
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی - کرج )نوبت دوم(
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جنس فوتبال، جنسی ظریف اما با لایه های 
گوناگون است. فوتبال، سرزمینی است که با 
وجود داشتن شادی و غم، گاهی بی رحم 
بوده و اهالی خود را از فرش به عرش و بر 
در  اگر  حقیقت  در  می کند.  جابجا  عکس 
این صنعت بزرگ و بی نظیر برخلاف جریان 
آب حرکت کنید، هر آینه به سقوط نزدیک 
می شوید. این نکته را می توان در هر فصل 
حول و فوتبال و باشگاه های بزرگ و کوچک 
مشاهده کرد و البته باید از آن درس گرفت. با 
این مقدمه نگاهی به اخبار و حواشی فوتبال 

ایران و جهان خواهیم انداخت:

آبی  های پرحاشیه
استقلال برخلاف رقیب سنتی خود در دهه 
ایران  فوتبال  در  را  متفاوت  مسیری  اخیر 
پیموده است. رفت و آمد های خارج از قاعده در 
حوزه مدیریت و تغییرات بی دلیل در کادرفنی 
پُرحاشیه ترین  به  را  تیم  این  بازیکنان،  و 
آبی پوشان  تبدیل کرده است.  ایران  باشگاه 
بعد از اینکه فصل بیست و چهارم را با جواد 
نکونام آغاز کردند، به علت اختلافات ریشه دار 
این مربی با مدیریت که از فصل گذشته آغاز 
شده و به فصل جاری رسیده بود، خیلی زود 
به بن بست رسیده و بعد از باخت در دربی 
و واگذاری نتیجه مقابل السد قطر با سرمربی 
خود قطع همکار کردند. سهراب بختیاری زاده 
نیز در فاصله زمانی انتخاب سرمربی خارجی 
و  هوادار  مقابل  متفاوت  کاملا  نتیجه  دو 
پیتسو  نهایت  در  تا  آورد  بدست  ذوب آهن 
موسیمانه سرمربی نام آشنای آفریقای جنوبی 
سکان دار این تیم در ادامه لیگ داخلی و آسیا 
شود. در حقیقت موسیمانه که سابقه هدایت 
تیم های مملودی ساندوز و الاهلی مصر را 
در کارنامه خود دارد، با تجربه قهرمانی های 
دارد  قصد  آفریقا  قهرمانان  لیگ  در  متعدد 
منجی استقلال باشد. اما آنچه درخصوص او 
و استقلال بیشتر از هر چیزی مهم و ضروری 
است اینکه باید شرایط کار برای این مربی 

بلحاظ مدیریت و بازیکن فراهم گردد. آنچه 
مسلم است اینکه اوضاع مدیریتی آبی پوشان 
و  نیست  مساعد  آنچنان  تصور  برخلاف 
هواداران و حتی تعدادی از پیشکسوتان این 
باشگاه از شیوه مدیریتی مالک جدید ناراضی 
جبران  برای  موسیمانه  طرفی  از  هستند. 
مافات حداقل به یک بازیکن خلاق و یک 
مهاجم شش دانگ محتاج است تا بتواند 
آب رفته به جوب را در استقلال بازگرداند. در 
کنار همه این مسایل چند موضوع دیگر نیز 
استقلالی ها را آزار می دهد؛ به عنوان مثال 
يك طرفه  فسخ  و  مطهري  ارسلان  پرونده 
قرارداد از طرف استقلال كه در زمستان 1402 
اتفاق افتاد نیز یکی از پرونده های باز در ایران 
است که این بازیکن مدت زیادی منتظر رأی 
آن مانده است و نکته جالب اینکه این پرونده 
توسط وكلاي او به بخش حقوقي فيفا ارسال 
شده است تا به عنوان يك نمونه از فسخ هاي 
فوتبال ايران بازرسي شود. آن طرف با تصمیم 
احمد شهریاری، سیدحسین حسینی کاپیتان 
استقلال همچنان حق حضور در تمرینات 
تیمش را ندارد تا در آستانه بازی مهم در برابر 
النصر عربستان موجی از نگرانی بین هواداران 

این تیم ایجاد گردد.

آرامش نسبی ارتش سرخ
در اردوگاه پرسپولیس اما اوضاع و احوال با 
قرمزپوشان  می گردد.  دنبال  نسبی  آرامشی 
بازی هفته هشتم را مقابل ملوان بندرانزلی به 
تعویق انداختند تا با تمرکز بیشتری به السد 
حریف آسیایی خود بیندیشند. در همین راستا 
برای  این تیم  از پرسپولیس خبر می رسد؛ 
کسب اولین پیروزی اش راهی دوحه شده و 
مقابل حریفی قرار خواهد گرفت که آخرین 
بازی اش مقابل نمایندگان ایرانی را همین 
چند روز قبل تر برابر استقلال برنده شده است. 
نکته دیگر اینکه در جمع شاگردان گاریدو 
بازیکنانی هستند که طعم گلزنی مقابل السد 
را چشیده اند و برای تکرار آن لحظه شماری 
می کنند. یکی از این نفرات عیسی آل کثیر 
است که آخرین گل پرسپولیس مقابل السد 

قطر را به نام خود ثبت کرده است. با این حال، 
باید گفت؛ پرسپولیس که در پنج بازی متوالی 
در آسیا بدون برد بوده و به دنبال پایان دادن 
به این ناکامی است، به همین خاطر السد 
می تواند حریف مورد نیاز آن ها باشد چرا که 
پرسپولیس در چهار دیدار از هفت دیدار قبلی 
خود برابر این تیم به برد رسیده است. دست 
آخر اینکه نکته بارز این روزهای قرمزپوشان 
این  فوتبال  اسطوره  باقری  کریم  بازگشت 
باشگاه است که حضور او می تواند، در کنترل 

نیمکت این تیم بسیار موثر باشد.

تیم  ملی و این  همه حواشی!؟
برخلاف آنچه که پیش  بینی  می شد، حواشی 
زیادی حول و حوش تیم ملی فوتبال ایران 
دیده می شود. بُرد چهار بر یک این تیم مقابل 
قطر هم در شرایطی بدست آمد که انتقادات 
زیادی درخصوص کیفیت بازی تیم ملی از 
جانب کارشناسان شنیده شده است. موضوع 
برابر  در  ملی  تیم  سرمربی  عکس العمل 
گزارشگر بازی ایران و قطر نیز از آن دست 
موضوعاتی است که صرفا به حواشی مخرب 
دامن خواهد زد. از نکات ویژه حول و حوش 
تیم ملی درخشش دوباره سردار آزمون است. 
سردار  که از زمان شروع فصل تازه فوتبال 
در آسیا و امارات مرتب شماتت هایی را بابت 
انتخاب تیم الاهلی بابت ادامه فوتبال تحمل 
می کرد، در نهایت کار خود را به بهترین شکل 
انجام داد و در یکی از حساس ترین بازی های 

ملی با به ثمر رساندن دو گل مقابل قهرمان 
آسیا نشان داد که همچنان یکی از بهترین 

فورواردهای قاره کهن محسوب می شود.

از فوتبال جهان چه  خبر؟
فوتبال اروپا نیز در روزهای اخیر حاوی اخبار 
راستا  در همین  است؛  بوده  درشتی  و  ریز 
گفتنی است؛ کونته در راستای اعتماد ویژه ای 
که به روملو دارد، با وجود انتقادات فراوانی 
که در یورو متحمل شد، به خوبی می دانست 
که او قادر است بهترین نسخه از این بازیکن 
را دوباره پیدا کند. او این کار را در اینتر انجام 
داد و مطمئن بود که همین کار را در ناپولی 
نیز خواهد کرد. آنتونیو در یکصد و یک بازی 
مهاجم بلژیکی را هدایت کرده است و این 
بازیکن موفق شده است شصت و هفت گل 
و بیست و دو پاس گل را از خود بجا بگذارد. 
آن طرف خبر رسیده است لیونل مسی یکی از 
پیراهن های خاطره انگیز تیم ملی آرژانتین با 
امضای دیگو مارادونا را با امضای خود تبدیل 
به پیراهن قرن کرده است؛ ماجرا از این قرار 
است که پیراهن آرژانتینی که دو ستاره بر آن 
حک شده بود، در مراسمی که مارکا به خاطر 
کسب بیشترین عناوین در تاریخ فوتبال برگزار 
کرد، توسط لیونل مسی نیز امضا شد. گفتنی 
آن زمان در مجموعه  از  پیراهن  این  است 
شخصی خبرنگار مارکا در مالاگا، جایی که 
حدود چهارصد پیراهن تاریخی وجود دارد، 

نگهداری شده بود.

ورزشی

حواشی فوتبال ایران و جهان زیر ذره  بین »دنیای هوادار«؛

ناجیِ آبی  های پرحاشیه از آفریقا آمد!
خارج از گود

 

حمله تند به »کلوپ«:

دیگراینجا

آفتابینشو!
هواداران آلمانی بنرهای انتقادی بسیاری را علیه کلوپ 
به  به پیوستنش  تا واکنش تندی  به نمایش گذاشتند 

ردبول داشته باشند.
هواداران ماینتس در جریان دیدار با لایپزیگ در بوندسلیگا 
بنرهای انتقادی بسیاری را علیه یورگن کلوپ به نمایش 
درآوردند. این مربی آلمانی یازده سال را به عنوان بازیکن 
)۲۰۰۱ - ۱۹۹۰( در ماینتس گذراند و در ادامه برای هفت 

سال )۲۰۰۸ - ۲۰۰۱( مربی این تیم بود.
روی بنر هواداران چه نوشته شده بود؟

کلوپ در میان هواداران ماینتس جایگاه ویژه ای دارد و 
کسی انتظار نداشت هواداران این تیم به او حمله کنند. 
در بازی ماینتس - لایپزیگ، اولتراها دو بنر را به وضوح 

خطاب به اسطوره باشگاهشان آویزان کردند.
اولین مورد این بود: »همه چیزهایی را که به تو دادیم 

فراموش کردی«.
در بنر دوم نقل قولی از خود کلوپ به چشم می خورد: 
»مردم را تا زمانی که ناامیدم کنند، دوست دارم.« و کپشن 
 Bist du زیر این جمله این بود: »دیوانه شدی؟« عبارت
 KLOPP در آلمانی بازی با کلمات بود - حروف bekloppt
با رنگ قرمز نوشته شده است و به این نکته اشاره می کرد 

دقیقاً چه کسی مورد خطاب قرار گرفته است.
کلوپ تقریباً دو دهه را در ماینتس گذراند و به عنوان 
مربی، این باشگاه را به بوندسلیگا و سپس رقابت های 
اروپایی رساند. چرا اولتراها علیه او شده اند؟ روشن است: 
ردبول  به  آتی  ژانویه  کلوپ  یورگن  که  شد  اعلام  اخیرا 
می رود و در آنجا مدیر بخش فوتبال این باشگاه خواهد 
سالزبورگ،  لایپزیگ،  باشگاه های  مسئول  ردبول  شد. 
نیویورک  ردبول و رد بول براگانتینو است. ردبول با وجود 
و  دشمنان  ورزشی،  جامعه  در  مثبتش  کلی  وضعیت 
به  است؛  کرده  پیدا  فوتبال  جامعه  در  زیادی  مخالفان 
خصوص در آلمان که لایپزیگ تیم »مصنوعی« در نظر 
گرفته می شود و اعتراضات هواداران به حضور این باشگاه 

در بوندسلیگا به صورت مرتب صورت می گیرد.
مشکل به قدری حاد است که پیوستن حتی غیر مستقیم 
آسیب  آلمان  در  فردی  شهرت  به  می تواند  لایپزیگ  به 
برساند. به نظر می رسد یورگن جایگاهش را در آلمان از 

دست می دهد.
در پیش  را  تندتری  رویکرد  دورتموند  بوروسیا  هواداران 
 schwartzgelb گرفته اند. سایت هواداران دورتموند یعنی
)زرد و مشکی پوشان( متنی را منتشر کرد که در آن آمده 
است: »یورگن کلوپ هرگز فوتبال را دوست نداشت. او 
می داند  که  است  خوب  بازاریاب  و  سخنران  یک  فقط 
چگونه خودش را عرضه کند. ما امیدواریم به این زودی ها 

در دورتموند آفتابی نشود«.
نظری  اظهار  وضعیت  این  کل  درباره  هنوز  کلوپ  خود 
قرار است در  اکنون  اینکه  از  تنها گفت  او  نکرده است. 
ردبول کار کند، بسیار خوشحال است: بعد از تقریبا ۲۵ 
خوشحال  این  از  بیش  نمی توانم  مربی  عنوان  به  سال 
باشم که در پروژه ای مانند این مشارکت دارم. پست هر 
فرد ممکن است تغییر کند اما علاقه من به فوتبال و 
افرادی که فوتبال را به آنچه هست می رسانند تغییر نکرده  

است.

در حاشیه

فدراسیون فوتبال باتوجه به عملکرد ضعیف وحید شمسایی، سرمربی تیم ملی فوتسال در جام جهانی به دنبال قطع همکاری 
با این مربی است. تیم ملی فوتسال ایران با هدایت وحید شمسایی در جام جهانی با سه برد به عنوان صدرنشین از گروه خود 
صعود کرد اما در مرحله یک هشتم نهایی برابر مراکش شکست خورد تا خداحافظی زود هنگامی با این تورنمنت بین المللی 
داشته باشد. پیگیری های حاکی از آن است که فدراسیون فوتبال دیگر تمایلی به ادامه همکاری با وحید شمسایی ندارد و 
خواهان برکناری این مربی است. تنها موضوعی که تاکنون مانع از این اتفاق شده است، مطالبات شمسایی و اختلاف مالی او 

و فدراسیون فوتبال است.

جدایی قریب الوقوع وحید شمسایی از تیم ملی فوتسال

حسن صانعی  پور

دور جدید اردوی تیم ملی تپانچه در حالی از امروز، ۳۰ مهر 
ماه آغاز می شود که فدراسیون تیراندازی هنوز کادر فنی و 

سرمربی این تیم ملی را انتخاب نکرده است.
دور جدید اردوی تیم ملی تپانچه با دعوت از ۱۲ تیرانداز از 

فردا )دوشنبه(، ۳۰ مهر ماه آغاز و تا ۱۱ آبان ماه ادامه دارد.
هانیه رستمیان از مازندران، گلنوش سبقت الهی از اصفهان، 
مینا قربانی از همدان، زینب طوماری از گیلان، لعیا محمدی 
از کرمانشاه و سامیه یاسی از هرمزگان در بخش زنان و 
جواد فروغی از تهران، وحید گلخندان از کرمانشاه، سجاد 
پورحسینی از گیلان، محمد رسول عفتی از کرمانشاه، امیر 
جوهری خو از تهران و حسین ظفر جعفرزاده از خراسان 

رضوی در بخش مردان به این اردو دعوت شده اند.
آغاز این اردو در حالی است که هنوز فدراسیون تیراندازی 

کادر فنی تیم ملی و همچنین سرمربی این تیم را مشخص 
نکرده است. به گفته ناصر رسولی دبیر فدراسیون تیراندازی، 
۵ یا ۶ مربی برای تپانچه برنامه داده اند اما هنوز جمع بندی 
نهایی از سوی کمیته فنی اتفاق نیفتاده است. قرار است 
کمیته فنی برنامه این مربیان را بررسی و در چند روز آینده 

کادر فنی تپانچه معرفی شود.
مریم سلطانی هدایت تیرانداران را در این اردو به عهده دارد. 
او در آخرین اردوی تیم ملی در کنار محسن نصر اصفهانی 

نیز به عنوان مربی فعالیت می کرد.

آغاز اردوی تیم ملی تپانچه بدون سرمربی!
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